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PROTOKOŁ Nr XLV/10 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 17 czerwca 2010 roku 

 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  trzynastu radnych Rady Gminy              -  nieobecni: M. Adamowicz, R.Knitter 
                                         spóźnieni:             -  M. Mnich – 1015, P. Pałubicki – 1010,  
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -   Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e) Radca Prawny                                           -   Małgorzata Ejsmont 
f)  Kierownik OPS                                          -  Krystyna Szustak 
g)  Dyrektor GOK                                            - Wioletta Masłyk 
h) mieszkańcy ulicy Fabrycznej w Dębnicy Kaszubskiej 
 
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29.04.2010 roku. 

        2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
        3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami, 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

       4.  Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica  
               Kaszubska.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) uchwalenie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu w rejonie 
miejscowości Skarszów Górny, 

b) stwierdzenia zgodności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu Parku Wiatrowego „SKARSZÓW GÓRNY” 
położonego w rejonie miejscowości Skarszów Górny gmina Dębnica 
Kaszubska ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska,  

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu Parku Wiatrowego „Skarszów Górny” położonego w rejonie 
miejscowości Skarszów Górny gmina Dębnica Kaszubska, 

d) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość, 

e) zmiany uchwały XLII/287/2010 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 25 
marca 2010 roku w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 
obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na 
czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony oraz ustalenia 
stawek czynszów dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska, 
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f) zmiany Uchwały Nr XXXII/209/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, 
Łysomiczki” , 

g) zmiany Uchwały Nr XXXI/206/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Budowo” , 

h) zmiany Uchwały Nr XXXII/212/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Borzęcino, Borzęcinko, Brzeziniec”, 

i) zmiany Uchwały Nr XXXII/218/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Starnice Troszki”, 

j) zmiany Uchwały Nr XXIX/176/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Gogolewo” 

k) zmiany Uchwały Nr XXIX/186/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Żarkowo” , 

l) zmiany Uchwały Nr XXIX/180/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Mielno”, 

m) zmiany Uchwały Nr XXIX/178/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Kotowo”, 

n) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Łabiszewo”, 
o) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Podole Małe”, 
p) w sprawie zawarcia umowy z Powiatem Słupskim na  udzielenie pomocy 

finansowej dla Powiatu Słupskiego na dofinansowanie projektu pod tytułem 
„Zabawa w miasto – dzieci budują swój własny świat”, 

q) zmian w budżecie gminy na 2010 rok, 
r) realizowania projektu systemowego w ramach Europejskiego Funduszu 

Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013. przez 
Gminę Dębnica Kaszubska  w latach 2010 – 2013. 

      6.  Interpelacje radnych.  
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Olech powitał Radnych  
i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy 
stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy. 
   
b/ 
  Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy (Przewodniczący obrad) Krzysztof 
Olech  poinformował, że przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad, który został 
przesłany Radnym. 
Przewodniczący obrad  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego 
porządku obrad.  
Wójt prosi o zdjęcie z porządku obrad przyjęcie uchwał ujętych w    pkt. 5g w sprawie 
zmiany uchwały XXXI/206/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Budowo”.  
Jednocześnie Wójt prosi o ujecie w pkt.5 s podjecie uchwały w sprawie wyrażenia 
opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie zmiany uchwały Nr 
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XXXVI/276/2009 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 27 października 2009 r. w sprawie 
likwidacji Powiatowego Obwodu Lecznictwa Ogólnego – Samodzielnego Publicznego 
ZOZ w Słupsku, zmienionej uchwałami nr XXXVII/285/2009 Rady Powiatu 
Słupskiego z dnia 1 grudnia 2009 r. i nr XLII/316/2010 z dnia 30 marca 2010 r. oraz  
o wprowadzenie w pkt. 6 podjecie Apelu o wyrażeniu sprzeciwu przeciwko lokalizacji 
w centrum Dębnicy Kaszubskiej stacji CPN. 
Przewodniczący obrad K.Olech prosi by dyskusję z mieszkańcami ulicy Fabrycznej 
wprowadzić do porządku obrad po pkt.2.  
Przewodniczący obrad poprosił o przegłosowanie proponowanych zmian. 
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte /11 za, 1 wstrzymujący/ . 
Przewodniczący obrad  zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po 
wprowadzeniu zmian. 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty /11 za, 1 wstrzymujący/. 
  
c/  
 Do protokołu z  Sesji Nr XLIV/2010 z dnia 29.04.2010 r. uwag nie wniesiono.  
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty   /11 za, 1 wstrzymujący /.  
 
Ad 2 
 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 30 kwietnia 2010 r. do  
16 czerwca 2010 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy w dniu 21.06 o godz. 14°° będzie gościł 
w naszej gminie Przewodniczący Komisji Oświaty Sejmiku Województwa 
Pomorskiego? 
Wójt poinformował, że tak i zaprosił radnych i mieszkańców gminy na to spotkanie.  
Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem czy ta 12 ha działka, która jest 
przeznaczona na sprzedaż będzie zbyta w formie ratalnej? 
Wójt poinformował, że sprzedaż nastąpi zgodnie z wyceną rzeczoznawcy. Obecnie 
jest zainteresowany jeden podmiot, który wyraża wolę jej zakupu ale chce by było to 
w formie ratalnej. 
T. Kraus – przedstawiciel Firmy NW Polska, która jest zainteresowana budową 
Farmy Wiatrowej w okolicach Skarszowa Górnego zwrócił się z zapytaniem o 
stanowisko Wójta w sprawie planowanej lokalizacji tej Farmy? 
Wójt poinformował, że swoje stanowisko w tej sprawie przedstawi przy 
podejmowaniu uchwał, które są w porządku dzisiejszej sesji. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem, czy cena wynikająca z wyceny działki 
przez rzeczoznawcę za działkę w Gogolewie jest realna do osiągnięcia? 
Wójt poinformował, że nie możemy podważać wyceny. Czas pokaże, czy przy 
obecnej stopie popytu uda nam się sprzedać za tę cenę. Jest to cena na pewno nie 
do zaakceptowania przez sąsiadów. 
Radna U. Frankowska stwierdziła, że obecnie nastąpiła poprawa w zakresie wywozu 
nieczystości stałych. Zwróciła się z pytaniem, czy wywóz raz w tygodniu odbywa się 
na podstawie ich deklaracji? 
Wójt poinformował, że co tygodniowy wywóz tych nieczystości wynika z podpisanej 
umowy. 
Przewodniczący obrad zamknął dyskusję nad sprawozdaniem Wójta. 
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Przewodniczący obrad poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 30.04.2010 r. do 16.06.2010 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
DYSKUSJA Z MIESZKAŃCAMI ULICY FABRYCZNEJ W DĘBNICY 
KASZUBSKIEJ 
 
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech zapoznał zebranych z protokołem z zebrania 
mieszkańców z Wójtem Gminy w sprawie poprawy nawierzchni ulicy Fabrycznej, 
które odbyło się w dniu 27.05.2010 r. (załącznik Nr 3 do protokołu) oraz z pismem 
mieszkańców ulicy Fabrycznej z dnia 17.06.2010 r. ( załącznik Nr 4 do protokołu). 
Pan A. Abramowicz – mieszkaniec ul. Fabrycznej uważa, że należy zapomnieć  
o powstaniu Farm Wiatrowych na naszym terenie. Prosi radnych by lobbowali  
w sprawie budowy nowej nawierzchni na ulicy Fabrycznej. Poinformował, że chodzi  
o odcinek 400 metrowy. Poinformował, że mieszkańcy tej ulicy są skłonni 
współfinansować budowę tej drogi. Oczekują po spotkaniu z Radą Gminy 
konkretnych decyzji w sprawie terminu budowy tej drogi. Zwrócił się także  
z zapytaniem kiedy upływa termin pozwolenia na budowę tej drogi? 
Wójt Gminy przedstawił dokumentację dotyczącą przygotowań do złożenia projektu 
na budowę drogi. Nadmienił, że cała ulica będzie rozkopana w związku z budową 
urządzeń energetycznych w związku z planowaną Farmą Wiatrową w okolicach 
Skarszowa Górnego. Poprzednia Rada zadeklarowała przekazanie gruntów na ten 
cel. Gdyby wszystko przebiegało zgodnie z tamtym harmonogramem to zgodnie z 
deklaracją wykonawcy temat byłby zamknięty w listopadzie 2009 roku. Obowiązujące 
procedury skomplikowały to wszystko. Sąsiednie samorządy z tym tematem się już 
uporały. Dzisiaj będziemy w dalszej części obrad podejmować uchwały, które 
pozwolą inwestorowi na podjęcie dalszych kroków zmierzających do finalizowania 
inwestycji. Za rok lub dwa będą tam prowadzone prace ziemne, nie wie czy teraz 
warto tam inwestować w nową nawierzchnię, nie wie czy Radni na to pozwolą? Ulica 
Fabryczna przez całą tę kadencję jest brana pod uwagę jeżeli chodzi o budowę 
nawierzchni. Obecnie jest pierwsza w kolejności do budowy z naszych środków 
budżetowych.  
W zakresie drogownictwa staramy się sięgać po wszelkie środki zewnętrzne. 
Mieliśmy nadzieję, że tę ulicę uda nam się wykonać w ramach tzw. „Programu 
Schetyny”, jednak nie spełnia ona stawianych wymagań. Na pewno nikt z obecnych 
tu radnych nie zaprzeczy, że temat ulicy Fabrycznej często był analizowany na tej 
sali. 
Radna U. Frankowska podtrzymuje zdanie Wójta i twierdzi, że ten temat jest często 
omawiany na obradach sesji. Jest także zdania, że nowe nawierzchnie winny być 
budowane na ulicach w Dębnicy Kaszubskiej w kolejności od okresu powstania 
zabudowy. Jej zdaniem pierwszeństwo mają te ulice, przy których wcześniej 
powstały osiedla mieszkaniowe. 
G. Pruchnicka – mieszkanka ul. Fabrycznej – zwróciła się z pytaniem, czy przez te 
dwa lata, o których jest mowa nic na tej ulicy nie będzie robione? .Prosi o konkretny 
termin budowy nawierzchni. Prosi by na tej ulicy nie wykonywać żadnych prac 
równiarką. 
Radny B. Rębas uważa, że w związku z trudnościami jakie ma inwestor w zakresie 
budowy Farmy Wiatrowej (ten temat winien się wyjaśnić w niedługim czasie) można 
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rozważyć budowę drogi z płyt drogowych w celu rozwiązania tego problemu. 
G. Osiewicz mieszkanka ul. Fabrycznej – zwróciła uwagę na często występującą 
awaryjność używanych przez mieszkańców środków transportu. W jej samochodzie 
co pół roku wymienia się resory. Kto ma ponosić te koszty? Zwróciła także uwagę na 
fakt, że po obfitych opadach droga zamienia się w wielką rzekę. 
T. Kraus- poinformował, że jeżeli Rada Gminy w dniu dzisiejszym przyjmie uchwały 
pozwalające na rozpoczęcie dalszych procedur w zakresie budowy Farmy Wiatrowej, 
to jest duża szansa, że pod koniec 2011 roku staną wiatraki w Skarszewie Górnym. 
A. Abramowicz zauważył, że Ochrona Środowiska odrzuciła te plany. 
Wójt prosi by tego tematu nie przedstawiać w takim świetle. Realizujemy wiele zadań 
z zakresu drogownictwa w samej Dębnicy Kaszubskiej jak i w terenie. Wykonano 
nowe nawierzchnie na osiedlu Zajęcza i na ulicy Sawickiej. Obecnie kolejna do 
realizacji czeka ulica Fabryczna. Zadania realizujemy zgodnie z przyjętym 
harmonogramem w tym zakresie. Nie dokonuje się żadnych przesunięć pod 
wpływem nacisków. W roku bieżącym także realizujemy zadania w tym zakresie. 
Zainteresowanych pracą społeczną i podejmowaniem ważnych decyzji mających 
wpływ na rozwój gminy zaprasza do startu w tegorocznych wyborach w celu 
przekonania się jak ciężko jest podejmować decyzje. Rada nie działa na zasadzie 
„widzi mi się”, każda decyzja musi być przemyślana. Składamy wnioski na środki na 
ten cel wszędzie gdzie jest taka możliwość. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem o koszt budowy tej drogi. 
Wójt poinformował, że jest to koszt około 300 tys. 
A. Abramowicz zwrócił się z pytaniem, czy Gmina wystąpiła z zapytaniem do Zakładu 
Energetycznego o wysokość, w jakiej chcieliby partycypować przy budowie tej drogi? 
Prosi także by zebrać deklaracje od mieszkańców tej ulicy o partycypacji w kosztach  
i w jakiej wysokości. Uważa, że jeżeli ta droga powstanie przy udziale mieszkańców, 
to będą o nią dbać, gdyż będą czuli się jej współwłaścicielami. 
Wójt przypomniał, że mieszkańcy ulic przy osiedlu Zajęcza także próbowali wywrzeć 
nacisk na Radę i proponowali różne rozwiązania. Rada trzymała się raz obranego 
projektu i przesunięcie realizacji w czasie przyniosło oczekiwany efekt. W przypadku 
ulicy Fabrycznej uważa, że także należy poczekać i nie rozwiązywać tego problemu 
tymczasowo. 
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech uważa, że działania RDOŚ trochę nam 
przeszkadzają i komplikują sytuację. Jego zdaniem nie należy na ten czas budować 
nawierzchni a należy rozważyć propozycję Radnego B. Rębasa. 
Radny. P. Pałubicki uważa, że należy zorientować się w jakiej wysokości mieszkańcy 
i Zakład Energetyczny partycypowali by w budowie nawierzchni. Uważa, że do czasu 
budowy stałej nawierzchni można tam położyć płyty „jumbo”, które później można 
wykorzystać na innych drogach. Zapewnił, że o tej drodze wielokrotnie rozmawiano 
podczas obrad tej kadencji. Nie jest winą tej Rady, że z wiatrakami mamy pod „górę”. 
Poinformował, że jeżeli nie będzie inwestora w zakresie Farm Wiatrowych to ulica 
Fabryczna w przyszłym roku będzie robiona ze środków budżetu gminy. Takie 
stanowisko przedstawiają radni tej kadencji. Należy mieć na uwadze fakt, że  
w przyszłym roku będzie działała rada w innym składzie i nie wiemy jakie będzie jej 
stanowisko w tym temacie. 
A. Abramowicz podziękował za deklarację budowy drogi w przyszłym roku, ale 
zwrócił się z zapytaniem, co w przypadku, gdy inwestor wycofa się z inwestycji 
wiatrowych? 
R. Stus – Przewodniczący Rady Powiatu prosi by pamiętać, że płyty „jubmo” to jest 
prowizorka. Uważa, że należy przyjąć takie rozwiązanie, które zapewni docelowe 
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rozwiązanie tego tematu. Uważa, że w pierwszej kolejności należy naciskać na ZE  
w celu likwidacji napowietrznych linii energetycznych. Te prace są przez nich 
prowadzone i wpływają na wzrost wartości działek. Uważa, że mieszkańcy winni 
wykazać się cierpliwością i czekać na przemyślane, docelowe rozwiązanie tej 
sytuacji.   
A. Abramowicz poinformował, że w sprawie likwidacji napowietrznej linii 
energetycznej walczy z ZE już od 7 lat. Zwrócił się także z zapytaniem, która rada 
będzie przyjmować budżet na 2011 rok tej kadencji, czy następnej? 
Wójt stwierdził, że negocjuje z inwestorem w tym temacie. Dąży do tego by 
mieszkańcy skorzystali nie tylko na budowie tej drogi. Jednocześnie poinformował, 
że projekt budżetu Wójt przedkłada Radzie do 15 listopada każdego roku. Ta Rada 
nastawiona jest, że ulica Fabryczna jest w pierwszej kolejności. Rada wskaże ulice 
do budowy nowej nawierzchni kierując się ilością mieszkańców i czasookresem 
oczekiwania. 
I. Walawicz – mieszkanka ul. Fabrycznej uważa, że zgodnie z decyzją z dnia 22.05 
wiatraki w tym rejonie na pewno nie wchodzą w rachubę. 
Wójt poinformował, że sytuacja się zmieniła. W dniu dzisiejszym będą w tej sprawie 
podejmowane uchwały. Obecny na dzisiejszych obradach pan Kraus, jako 
przedstawiciel inwestora, zna temat bardzo dobrze. Zapewnił, że jeżeli inwestor nie 
ujmie tego zadania do realizacji w 2011 roku, to Rada wprowadzi go do realizacji  
w 2012 roku ze środków własnych. 
Mieszkaniec ul. Fabrycznej – zwrócił się z pytaniem jak przez te dwa lata będzie 
odbywał się ruch pieszych i samochodów tą ulicą? 
Radny P. Pałubicki uważa, że 2 lata to długi okres czasu. Jego zdaniem z uwagi na 
fakt, że w roku bieżącym ta inwestycja jest nierealna, uważa że na wiosnę 2011 roku  
należałoby zaplanować wykonanie tego zadania. Do tego czasu będzie wiadomo co 
z wiatrakami i jakie stanowisko w tej sprawie zajmie ZE. Obecnie powinniśmy podjąć 
decyzję jak tym mieszkańcom pomóc do czasu trwałego rozwiązania problemu. 
Mieszkaniec ul. Fabrycznej – uważa, że na ten czas można zastosować podsypkę 
gruzową. 
Skarbnik Gminy poinformował, że zostanie rozważona możliwość wprowadzenia tego 
zadania do projektu budżetu na 2011 rok, którego autorem będzie obecny Wójt,  
a budżet będzie uchwalać nowa Rada. Uważa, że z chwilą podjęcia uchwał 
umożliwiających inwestorowi podjęcie dalszych kroków związanych z budową Farmy 
Wiatrowej, ta inwestycja ruszy z kopyta. Do 15 listopada będziemy mieli jasność  
w tym temacie. Jeżeli będzie pewność, że powstaną wiatraki można drogę wykonać 
docelowo w 2011 roku a z inwestorem zawrzeć stosowne umowy odnośnie zwrotu 
poniesionych nakładów na ten cel do budżetu celem przyspieszenia tej inwestycji. 
Radna I. Tkaczyszyn zaprosiła mieszkańców ulicy Fabrycznej na drogi gminne  
w terenie – do Maleńca, czy Dobrca. 
Przewodniczący obrad K. Olech prosi by nie licytować, które drogi są w gorszym 
stanie. Obecni na tej sali znają problemy z zakresu drogownictwa na terenie gminy. 
Cieszy się, że jest szansa, że ta droga będzie realizowana w 2011 roku. 
G. Pruchnicka zwróciła się z pytaniem, czy do tego czasu droga będzie ulepszana 
tylko równiarką? 
Wójt stwierdził, że ktoś wymyślił taki sposób naprawy dróg. Jest zaskoczony, że 
mieszkańcy mimo wiedzy, że ulica Fabryczna jest pierwsza do budowy nawierzchni 
utwardzonej są nie usatysfakcjonowani. Co mają powiedzieć mieszkańcy ul. Polnej 
czy ulic na osiedlu  Sawickiej, o których w ogóle się nie mówi. Obiecał, że jeżeli nie 
inwestor to on jako Wójt wprowadzi tę drogę do budżetu w 2011 roku. 
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G. Pruchnicka zauważyła, że co innego Wójt mówił na spotkaniu z nim. Gdyby 
sprawa była tak przedstawiona na spotkani jak teraz, to w dniu dzisiejszym nie 
byłoby mieszkańców na tej sali. Na spotkaniu winę za obecną sytuację Wójt 
przerzucał na radnych. 
Wójt nadmienił, że w tym rejonie są drogi prywatne i o tych mieszkańcy nie 
wspominają. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem kiedy inwestor będzie budował drogę, przed 
inwestycją, w trakcie jej trwania czy po jej zakończeniu? 
Wójt poinformował, że postara się by w trakcie trwania inwestycji były prowadzone 
prace przy budowie tej drogi. 
 
Ad 3 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 

 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na czterech 
posiedzeniach, na których opiniowano arkusze organizacji szkół na rok szkolny 
2010/2011 – dwa spotkania, działalność GOK po zmianach oraz opiniowano 
materiały na sesje Rady Gminy. Protokoły z tych posiedzeń dostępne są na stronie 
BIP urzędu. 
Przewodnicząca Komisji J. Karaś zwróciła uwagę na fakt, że problem szkoły 
podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej nie został rozwiązany. Podtrzymuje apel  
o rozbudowę tej szkoły. Uważa, że eksperci winni dokonać wyceny tego zadania. Jej 
zdaniem należy dobudować 4 izby lekcyjne. Radni powinni zwracać uwagę na 
wszelkie potrzeby społeczeństwa. Nie tylko budowa dróg jest ważna, ale rozwój 
oświaty także należy do ważniejszych dziedzin życia każdego społeczeństwa. 
 Opinie członków Komisji będą podawane przy podejmowaniu poszczególnych 
uchwał. 
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech otworzył dyskusję nad sprawozdaniem 
komisji.  
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem ile godzin stanowi ¼ etatu psychologa? 
Sekretarz poinformowała, że w tym przypadku jest to 5 godzin w szkole podstawowej 
i 5 w gimnazjum  
Wójt Gminy jest zaskoczony postawą Komisji Oświaty. Uważał, że z chwilą 
przystosowania do potrzeb szkoły podstawowej budynku po starym Gimnazjum, 
problemy lokalowe Szkoły Podstawowej będą rozwiązane. Docelowo ma tam być 
wygospodarowanych 6 izb lekcyjnych + 2 po szatni. Uważa, że będzie to poważna 
rezerwa lokalowa. Z chwilą ukończenia prac przez projektanta zapozna Radę  
z raportem, co można tam wygospodarować i jak zaadoptować ten obiekt na sale 
lekcyjne. Wszyscy są świadomi obecnych warunków lokalowych tej szkoły  
i konieczności ich poprawy, ale sądził, że przystosowanie pomieszczeń po starym 
gimnazjum w sposób wystarczający poprawi tę sytuację. Prosi by się zastanowić,  
co z tymi obiektami zrobić w przypadku dobudowy pawilonu do istniejącej szkole? 
Adaptacja tego budynku pociągnie koszty finansowe, wzrosły koszty utrzymania 
obiektów oświatowych z uwagi na wzrost cen nośników energii systemów 
grzewczych. Ponadto poinformował, że wróci do rozmowy z Panią Kumpin w sprawie 
nadzoru nad świetlicami socjoterapeutycznymi. 
Przewodniczący obrad K. Olech uważa, że to co Pan Wójt proponuje w sprawie 

 



 8

szkoły podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej jest rozwiązaniem na czas obecny, że 
nie jest to rozwiązanie docelowe. Uważa, że cały kompleks szkoły podstawowej 
winien znajdować się w jednym miejscu. Szkoła realizuje także zajęcia 
specjalistyczne, których nie ma gdzie prowadzić. Uważa, że źle się stało, że nie 
udało się wyprowadzić mieszkańców ze szkoły. Obecna sala gimnastyczna także jest 
za mała dla tego kompleksu. W szkole nie ma auli, WC znajduje się na zewnątrz, 
warunki naprawdę są nie do pozazdroszczenia. Komisja stoi na stanowisku 
rozbudowy szkoły.  
Radna J. Karaś stwierdziła, że komisja popiera działania Wójta w zakresie 
modernizacji budynku po starym gimnazjum i doraźnego umieszczenia tam 
oddziałów klas młodszych szkoły podstawowej. Takie rozwiązanie nie jest korzystne 
dla dzieci. Rada zrobi co będzie uważała za słuszne. Obiekt po modernizacji będzie 
można wykorzystać na przykład na przedszkole. Apeluje do władz o rozbudowę 
istniejącej szkoły podstawowej.      
Radni nie wnieśli  więcej uwag do sprawozdania. 
 
b/ 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że 
komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na czterech posiedzeniach. Na 
posiedzeniach członkowie przeprowadzili kontrolę Szkół Podstawowych oraz 
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Opinie członków Komisji będą podawane 
przy podejmowaniu poszczególnych uchwał. Zapoznał z wynikami kontroli. 
Poinformował, że obecna pani dyrektor szkoły w Dębnicy Kaszubskiej ma dobrą 
wizje działalności tej szkoły. Uważa, że należy jej dać szansę i nie przeszkadzać. 
Uważa, że należy powrócić do analizy obowiązujących obwodów szkolnych. Obecnie 
nie stać Gminy na budowę nowej szkoły. Jego zdaniem należy dobrze wykorzystać 
bazę lokalową, którą posiadamy. Jego zdaniem najlepszym rozwiązaniem sytuacji 
byłaby budowa nowej szkoły dla dzieci z całej Gminy. 
Przewodniczący obrad K. Olech przypomniał, że temat zmiany obwodów szkolnych 
był omawiany bardzo szczegółowo. Uznano, że do czasu wejścia w życie nowych 
przepisów oświatowych granice nie zostaną zmienione. Jego zdaniem jeden duży 
obiekt szkolny byłby ekonomicznie uzasadniony. 
Wójt także uważa, że w sprawie zmiany obwodów należy poczekać do chwili wejścia 
w życie nowych przepisów. 
Radna J. Karaś poinformowała, że jest zdziwiona faktem, że Rada Rodziców nie 
występuje o lepsze warunki dla swoich dzieci. W rozbudowie widzi taką szansę  
i będzie się przy tym upierać. 
Radny P. Pałubicki uważa, że należy dokładnie przeanalizować obwód w Gogolewie  
i Dębnicy Kaszubskiej. Może dojść do takiej sytuacji, że w Gogolewie do klasy będzie 
uczęszczać 9 uczniów a w Dębnicy Kaszubskiej będzie przepełnienie. Uważa, że 
rejon Borzęcina winien być przypisany do Gogolewa, a nie do Dębnicy Kaszubskiej. 
Należy tylko dopracować problem dowożenia dzieci.   
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji. 
 
c/ 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski 
poinformował, że komisja spotkała się na dwóch posiedzeniach, na których 
omawiano wykonane inwestycje i opiniowano materiały na sesje Rady Gminy. Opinie 
członków Komisji będą podawane przy podejmowaniu poszczególnych uchwał. 
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
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sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
           
 Ad 4 
 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił Planu zbywania 
nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 08 czerwca 2010 r.  
/załącznik Nr 5 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że Plan był opiniowany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują Plan. 
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan.  
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  dodatkowe uwagi do planu?  
Przewodniczący obrad w imieniu Przewodniczącego Rady zwrócił się z pytaniem, 
dlaczego udziały w budynku i działce zbywa się w drodze bez przetargowej? 
Wójt poinformował, że Plan dotyczy zbycia części piwnicy, w której wcześniej była 
hydrofornia. Nikt inny tego nie kupi.  
Radni nie wnieśli innych uwag do Planu zbycia nieruchomości.    
Przewodniczący  obrad zarządziła głosowanie nad Planem zbycia nieruchomości na 
terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 08 czerwca 2010 r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęty 
jednogłośnie  (13 za). 
 
Ad 5 
 
a/ 
    Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały  
w sprawie uchwalenie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu w rejonie miejscowości 
Skarszów Górny. / załącznik Nr 6 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący obrad w imieniu Przewodniczącego Rady Gminy zwrócił się  
z pytaniem czy musimy zgadzać się na strefę 3 km od lotniska w Krępie, na 
ograniczenie zabudowy?  Gmina Słupsk ma korzyści z lotniska, to wszelkie 
ograniczenia jego zdaniem powinny dotyczyć tej Gminy? 
Wójt zauważył, że  to lotnisko podlega Lotnictwu Cywilnemu i ten warunek wynika z 
wytycznych  dowództwa Lotnictwa Cywilnego.      
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Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecni: A. Łomża, M. Mnich) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 
b/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały  
w sprawie stwierdzenia zgodności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu Parku Wiatrowego „SKARSZÓW GÓRNY” położonego  
w rejonie miejscowości Skarszów Górny gmina Dębnica Kaszubska ze studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica 
Kaszubska. / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecni: A. Łomża, M. Mnich) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
c/ 

 Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu Parku Wiatrowego „Skarszów Górny” położonego w rejonie miejscowości 
Skarszów Górny gmina Dębnica Kaszubska / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecnia A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem do Pana Tadeusza Kraus o podanie 
optymalnego czasu na rozpoczęcie inwestycji? 
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T. Kraus poinformował, że opracowanie projektu technicznego oraz uzyskanie 
niezbędnych zezwoleń na budowę zajmie około 1 roku. Jego zdaniem pod koniec 
2011 roku mogą pojawić się wiatraki. Firma, której jest przedstawicielem poniosła 
wysokie nakłady pieniężne na realizację tego zadania. Podejmując powyższą 
uchwałę Radni otworzyli drzwi do realizacji następnego etapu tego zadania.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy Rada działała opieszale w tym 
temacie, czy można było temat przyspieszyć? 
T. Kraus poinformował, że nie będzie tego oceniał w tych kategoriach. Wszyscy 
poruszamy się w takich a nie innych przepisach. W tym temacie nie ma do nikogo 
pretensji. 
 
d/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość 
/ załącznik Nr 8 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący obrad w imieniu Przewodniczącego Rady Gminy zwrócił się  
z zapytaniem dlaczego działka ma być dzierżawiona bez przetargu, gdyż zdaniem 
Przewodniczącego dzierżawa tej działki powinna być w drodze przetargu. 
Wójt poinformował, że ta działka jest planowana pod inwestycje, co za tym idzie do 
sprzedaży. W chwili obecnej jest zainteresowany dalszym jej wydzierżawieniem do 
czasu zebrania plonów – do końca września. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy do końca września, czy dłużej oraz 
dlaczego tylko część działki a nie całość? 
Wójt  poinformował, że jest to błąd pisarski, że winien być zapis „całość” – zostanie to 
sprostowane. Dzierżawa ma być przedłużona do końca września 2011 roku. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały XLII/287/2010 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 25 marca 
2010 roku w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony oraz ustalenia stawek czynszów 
dzierżawnych na terenie gminy Dębnica Kaszubska / załącznik Nr 8 do protokołu/. 
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Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie w przedmiocie stawek. 
Jednak członkowie komisji uważają, że działka w Krzyni winna iść do przetargu w 
całości i na sprzedaż, a nie w dzierżawę.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
Wójt poinformował, że dzierżawa zapewni coroczny dopływ środków do budżetu. 
Sprzedać zawsze się zdąży. 
Radna J. Karaś zwróciła uwagę na fakt, że osoby mające działki w sąsiedztwie 
chciałyby przystąpić do przetargu i zainwestować w te tereny. 
Wójt poinformował, że ta działka to areał leśny. Na takie tereny nie ma prawa 
pierwokupu i nie można inwestować. Obecnie Gmina jest w trakcie przygotowywania 
do sprzedaży działki zalesionej w miejscowości Kotowo. Na dzień dzisiejszy nie 
wiemy jak to wyjdzie. 
Przewodniczący obrad uważa, że może jest ktoś zainteresowany całą działką. 
Zdaniem Komisji Kultury i oświaty działka winna być sprzedana. Prosi o podanie 
przyczyny dzierżawy? 
Radny B. Rebas uważa, że w tym temacie należy skończyć dyskusję, gdyż podjęta 
uchwała nie stanowi o dzierżawie, czy sprzedaży działki dla konkretnych osób a 
mówi o wysokości stawek, za które możemy dzierżawić. Także uważa, ze Gmina nie 
powinna wyzbywać się całego mienia. 
Radny P. Pałubicki nadmienił, że Wójt będzie musiał pytać się Rady o zgodę na 
wydzierżawienie tych terenów. 
 
f/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXXII/209/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, Łysomiczki”  / załącznik Nr 9 
do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
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Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem o zakres prac w Gminnym Ośrodku 
Kultury. 
Wójt poinformował, że należy wykonać remont sali kominkowej, klatki schodowej 
oraz wykonać ogrodzenie terenu przyległego do GOK. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 
g/ 
  Zdjęta z porządku obrad 
 
h/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXXII/212/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Borzęcino, Borzęcinko, Brzeziniec” / załącznik Nr 10 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
 
i/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXXII/218/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Starnice Troszki” / załącznik Nr 11 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
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Uchwała stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
 
j/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXIX/176/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Gogolewo” / załącznik Nr 12 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 
k/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXIX/186/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Żarkowo”  / załącznik Nr 13 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wójt zwrócił się z prośbą do Radnych o podwyższenie wartości przedsięwzięcia z 35 
tys. do 60 tys., gdyż ma obawy, że planowane środki na realizację tego zadania nie 
wystarczą. Należy pamiętać w jakim stanie technicznym jest świetlica w Żarkowie. 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad wnioskiem Wójta Gminy. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /12 za/. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 
 
l/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXIX/180/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Mielno” / załącznik Nr 14 do protokołu/. 
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Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
 
m/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXIX/180/2009 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 
Miejscowości Kotowo” / załącznik Nr 15 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o podwyższenie wartości zadania z 35 tys. do 60 
tys. z uwagi na konieczność dobudowy węzła sanitarnego do istniejącej świetlicy. 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad wnioskiem Wójta. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /12 za/.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
 
n/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Łabiszewo” / załącznik Nr 16 do 
protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
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c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 
 
o/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Podole Małe” / załącznik Nr 17 do 
protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 
 
p/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zawarcia umowy z Powiatem Słupskim na  udzielenie pomocy finansowej dla 
Powiatu Słupskiego na dofinansowanie projektu pod tytułem „Zabawa w miasto – 
dzieci budują swój własny świat” / załącznik Nr 18 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 
Wójt poinformował, że wspólnie z członkami Komisji Kultury i Oświaty będzie chciał 
dokonać wizytacji tego obozu. 
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q/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2010 rok / załącznik Nr 19 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Skarbnik poinformował, że zmiana dotyczy przeznaczenia środków na 
wynagrodzenia i pochodne dla pracowników obsługi w oświacie. Powyższa kwota 
zostaje zwiększona o 16 tys. zł. 
Wójt wyjaśnił, że jest to związane z normalizacją płac. Stopniowo będzie 
wprowadzać we wszystkich, że  dodatek za staż pracy nie będzie wliczany od pensji 
podstawowej. Obecnie w budżecie oświaty uwolniło się 20 tys. po odejściu Pana 
Bubnowskiego z zajmowanego stanowiska. Skutek finansowy na II półrocze to 36 
tys. zł więcej na płace w oświacie. Należy także pamiętać, że będzie to skutkowało 
zwiększeniem środków na płace w tej jednostce na kolejne lata. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem, czy oddzielenie płacy zasadniczej od 
stażu nastąpi także w pozostałych jednostkach organizacyjnych gminy? 
Sekretarz wyjaśniła, że Dyrektorzy o tym decydują. Dostają dotację i nią dysponują. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła się z pytaniem, dlaczego w Gogolewie nie ma jeszcze 
postawionego placu zabaw? 
Wójt wyjaśnił, że nastąpiła tam zmiana lokalizacji i mimo, że jest to nasza działka 
gminna ,w takim przypadku potrzebna jest zgoda Ministra na zmianę lokalizacji. 
Wystąpiono o taką zgodę.  
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 
 
r/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
realizowania projektu systemowego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013. przez Gminę Dębnica 
Kaszubska  w latach 2010 – 2013 / załącznik Nr 20 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
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c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecni: A. Łomża, M. Mnich) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 
 
s/ 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Słupskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXXVI/276/2009 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 27 października 2009 
r. w sprawie likwidacji Powiatowego Obwodu Lecznictwa Ogólnego – Samodzielnego 
Publicznego ZOZ w Słupsku, zmienionej uchwałami nr XXXVII/285/2009 Rady 
Powiatu Słupskiego z dnia 1 grudnia 2009 r. i nr XLII/316/2010 z dnia 30 marca 2010 
r.  / załącznik Nr 21 do protokołu/. 
Przewodniczący obrad poinformował, że projekt był omawiany na posiedzeniach 
poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących Komisji o opinię w sprawie 
podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji nie opiniowali projektu tej uchwały. Zapowiedziała głosowania 
indywidualne.  
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za/. 
( w trakcie głosowania nieobecna: A. Łomża) 
Uchwała stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 
 
Ad 6 
 Wójt Gminy uważa, że temat stacji CPN jest tematem złożonym. Uważa, że 
jeżeli w tej chwili zostanie uruchomiono ta stacja CPN to na pewno nie będzie trzeciej 
stacji przy drodze wylotowej na Słupsk na nowym osiedlu. Jego zdaniem lokalizacja 
na nowym osiedlu była by najkorzystniejsza. Stacja CPN mogłaby powstać przy 
supermarkecie. Takie rozwiązanie wzbudziłoby sprzeciw osób prowadzących 
obecnie działalność handlową. Obecnie także protestują najbliżsi sąsiedzi. Inwestor o 
wszystkim nie informuje. Starostwo nie reaguje na wszystkie zgłoszenia. Proponuje 
przyjęcie apelu w celu asekuracji. Otwarcie tej stacji pogorszy płynność ruchu 
drogowego w tym rejonie miejscowości, ale przyczyni się do powstania konkurencji 
na rynku paliwowym. Obecnie wraca temat budowy parkingu przy budynku poczty w 
związku ze zmianami w rejonizacji ze Szczecina na Gdańsk. Jest za budową stacji 
przy wyjeździe z Dębnicy Kaszubskiej na Słupsk.  
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech zapoznał Radnych z proponowaną do 
przyjęcia treścią Apelu w powyższej sprawie / zał. Nr 22 do protokołu/.  
(14.15 – posiedzenie opuściły radne: I. Tkaczyszyn i I. Kiernicka). 
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Radna J. Karaś przypomniała, że cały czas była za wykupieniem tego placu . Popiera 
Wójta i także uważa, że najlepszym rozwiązaniem byłaby budowa przy wylocie  
z Dębnicy Kaszubskiej. Uważa, że jest potrzeba powstania drugiej stacji, chociażby 
na poprawę jakości paliwa sprzedawanego w funkcjonującej stacji CPN. Z uwagi na 
skargi mieszkańców sąsiadujących  stacją CPN zabiegała o jej likwidację. 
Przewodniczący obrad poinformował, że mieszkańcy Dębnicy Kaszubskiej chcieliby, 
aby w ich miejscowości powstał duży dyskont spożywczy.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, co Rada może w tym temacie zrobić? 
Jeżeli ta Firma posiada koncesję, to nasze działania i tak nie zmienią tego faktu. 
Sekretarz poinformowała, że inwestor nie ma koncesji. Tę informację Urząd posiada 
od Instytucji zajmującej się ich wydawaniem. W tym temacie urząd prowadzi 
korespondencje. Z posiadanych informacji wynika, że inwestor się o nią nie stara, 
czyni to natomiast Firma „Duet”. 
Radny P. Pałubicki uważa, że druga stacja CPN w Dębnicy jest potrzebna na 
zasadzie konkurencji. Mieszkańcy będą mieli możliwość wyboru. W tej kwestii należy 
rozważyć co dla Radnych jest ważniejsze dobro ogółu, czy dobro sąsiedzkie? Jest to 
trudny orzech do zgryzienia. Radny zwrócił się z zapytaniem jak formalnie ma 
przebiegać głosowanie nad apelem. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że przy podejmowaniu apelu obowiązują takie 
same przepisy jak przy podejmowaniu uchwał. Podejmuje się je większością głosów 
w głosowaniu. Poinformowała także, że w tej sprawie są podzielone stanowiska. 
Część mieszkańców uważa, że powinna tam ta stacja funkcjonować. Powinniśmy 
popierać konkurencję. 
Radny P. Pałubicki stwierdził, że Radni są za dużym CPN. Obecnie nie mając pełnej 
świadomości jest trudno podejmować decyzje. W tym temacie brak jest badań 
szkodliwości tej stacji. Nie wiemy jak to wpłynie na tamowanie ruchu drogowego na 
tym odcinku.  
Wójt stwierdził, że takiej skali porównawczej nie mamy. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy nasz Apel coś zmieni? 
G. Grabowski – mieszkaniec Dębnicy Kaszubskiej zwrócił się do Wójta  
o przedstawienie jego stanowiska w tej sprawie. 
Wójt poinformował, że jest za budową dużego CPN przy wylocie z Dębnicy 
Kaszubskiej. 
Radna J. Karaś uważa, że istnienie tego CPN w tym miejscu jest zagrożeniem. 
Obecnie może nastąpić reaktywacja byłych zbiorników. Mając na uwadze złą jakość 
paliwa nie wiadomo jak postąpić? 
Wójt zauważył, że żadna stacja CPN nie ma tak małych odległości od zabudowań 
mieszkalnych. Nie można narażać życia i zdrowia obywateli. 
Radna U. Frankowska poinformowała, że mieszkańcy są za uruchomieniem drugiej 
stacji CPN. 
Radna J. Lejczak także stwierdziła, że mieszkańcy wsi Krzywań są także za drugą 
stacją CPN w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wójt uważa, że należy zapewnić bezpieczeństwo, gdyż to jest podstawa tej 
działalności. 
Sekretarz Gminy zwróciła uwagę na fakt, że ten temat był analizowany na 
poprzednich posiedzeniach Rady. Wierzy, że Prezes Urzędu Regulacji Energetyki 
nie wyda koncesji na działalność w tym miejscu, ale na jego postanowienia nie mamy 
wpływu. 
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech zarządził głosowanie nad Apelem. 
W wyniku głosowania Apel został przyjęty ( 5 za, 5 wstrzymujących). 
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Ad 7 

Przewodniczący obrad Krzysztof Olech poprosił Radnych o składanie 
interpelacji. 
 
Radna U. Frankowska zwróciła się z zapytaniem, kiedy będzie doprowadzona woda  
i położona sieć kanalizacyjna na tzw. „basenie”?  
Wójt poinformował, że sprawa doprowadzenia wody do mieszkających tam rodzin 
zostanie zakończona w miesiącu lipcu br. Odnośnie doprowadzenia sieci 
kanalizacyjne poinformował, że w tym temacie nie podejmuje się żadnych działań. 
Budowa sieci drogą gruntową to zbyt wysoki koszt. Brak jest dokumentacji 
technicznej. Sieć musiała by być prowadzona drogą gruntową do ulicy Fabrycznej. 
Samo doprowadzenie wody to koszt 5 tys. zł. Pan Leśniewski nie daje zgody na 
przejście z kanalizacją przez jego teren. Woda będzie doprowadzona metodą 
przecisku. Urząd dysponuje dokumentacją techniczną na budowę sieci kanalizacyjnej 
do Państwa Marciniak przy ul. Zjednoczenia, jest to odcinek 60 metrowy. 
 
Ad 8 - 9 
 
 Przewodniczący obrad Krzysztof Olech prosił o składanie wniosków, zapytań  
i informacji. 
Przewodniczący obrad w imieniu Przewodniczącego Rady Mariana Adamowicz prosi 
o informacje w następujących sprawach: 
1. Pan Józef Bystrzycki jest zainteresowany wykupem gruntów przy Zakładzie 
Produkcji Cukierniczej. Zwraca się z pytaniem czy rozważana jest możliwość 
zamiany tych gruntów za działkę na ulicy Strażackiej, która stanowi własność 
państwa Bystrzyckich? 
2. Prosi także o informację, czy został już ogłoszony przetarg na budowę dróg 
gminnych ujętych w planie realizacji na 2010 rok? Jeżeli nie to prosi o informację, 
dlaczego jeszcze nie ogłoszono i podanie terminu ogłoszenia i realizacji zadania.  
Wójt Gminy poinformował Radnych, że Pan Bystrzycki zainteresowany jest zakupem 
działki przy ulicy Fabrycznej. W chwili obecnej okazuje się, że jest to bardzo trudny 
temat do rozwiązania. Mieszkańcy budynku sąsiadującego z tą działką mają tam 
pozakładane ogródki, budynki gospodarcze. Garbarnia sprzedając mieszkania nie 
poinformowała mieszkańców, że tereny nie są ich własnością,  i że przeszły pod 
Gminę. Mieszkający tam starsi ludzie nie mieli takiej świadomości. Obecnie okazuje 
się, że decydując się na sprzedaż pozbawimy te osoby wjazdów, ogródków. Wielu 
prawowitych właścicieli nie żyje. Pozostali spadkobiercy. Teren może także wykupić 
wspólnota, ale nie wszyscy mieszkańcy są tym zainteresowani, nie mogą dojść 
między sobą do porozumienia.  Poinformował, że z uwagi na specyfikę tej sprawy 
zleci przygotowanie pełnej informacji w tym temacie pracownikowi odpowiedzialnemu 
za to zadanie, i ta informacja zostanie przekazana członkom komisji na 
posiedzeniach. 
Radna J. Karaś prosi by zająć się uporządkowaniem ulicy Strażackiej, gdyż ten teren 
od dawna szpeci. 
Wójt Gminy w odpowiedzi na drugie pytanie poinformował, z uwagi na informacje  
z Urzędu Marszałkowskiego o wysokości dotacji na budowę dróg wstrzymywał 
ogłoszenie przetargu. Obecnie wpłynęły już środki i kompleksowo chce ogłosić 
przetarg na budowę naszych zaplanowanych w tegorocznym budżecie do realizacji 
dróg oraz dokończenie Skarszowa Górnego. Dokumentacja na realizację zadania 
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jest przygotowana. Sądzi, że w przyszłym tygodniu uruchomione zostaną procedury 
przetargowe. 
Radny D. Ostrowski prosi o informacje w następujących zagadnieniach: 
1. od 27.03.2009 roku trwa proces przejęcia działki od ANR, na której miał być 
budowany nowy obiekt szatni dla sportowców. Prosi o informację dlaczego tak 
długo? 
2. Prosi o informację gdzie zostanie eksmitowany Pan Kostecki, który zamieszkuje  
w Domu Ludowym, a tam ma być wykonany remont zgodnie z programem? 
3. W jaki sposób ma tłumaczyć młodzieży opóźnienia w realizacji budowy nowego 
obiektu szatni? Boisko od kilku sezonów warunkowo z uwagi na stan techniczny 
istniejącej szatni dopuszczane jest do rozgrywek. Nie wie jak będzie w tym roku  
z weryfikacją boiska, i w jaki sposób działaczom z PZPN tłumaczyć ten stan rzeczy? 
Wójt poinformował, że docelowo Pan Kostecki ma otrzymać mieszkanie w Borzęcinie 
w budowanych mieszkaniach socjalnych. Obecnie zostanie przeniesiony do 
Motarzyna lub dokona się zmiany formy użytkowania pomieszczeń po byłej świetlicy 
w Budowie i przeprowadzi się tam prace adaptacyjne na mieszkania. Odnośnie 
przejęcia tej działki od ANR to nie wie dlaczego ten proces trwa tak długo. Wstępnie 
rozważano budowę świetlico-szatni. Była to źle ujęta funkcja. Przejmujemy z ANR 
wiele majątku, są różne okresy czasowe realizacji naszych wniosków. Poinformował, 
że w tej sprawie udzieli wyczerpującej odpowiedzi na piśmie. Odnośnie budowy 
nowej szatni to uważał, że nie będzie z tym większego problemu. Obecnie okazało 
się, że sąsiedztwo drogi nie pozwala na lokalizację obiektu w dotychczasowym 
miejscu jej lokalizacji. Powstanie tam nowy obiekt zgodnie ze sztuką budowlaną. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z prośbą do Radnych by przeznaczyli część diety 
na rzecz powodzian. 
Jednocześnie zwróciła się z zapytaniem czy na ulicy Zajeczej planowana jest jakaś 
inwestycja na drodze? Zwraca także uwagę na powiększający się uskok na drodze 
powiatowej Dębnica kaszubska – Podwilczyn przy remizie. Ponownie prosi  
o polepszenie widoczności przy drodze prowadzącej do GOK poprzez wycięcie 
rosnących tam drzew oraz o oczyszczenie chodnika. 
Wójt poinformował, że obecnie strażacy z terenu naszej gminy dokonują zbiórki na 
rzecz powodzian. Dwie jednostki dokonały już zbiórki. Pozostałe jednostki do końca 
tygodnia mają zakończyć zbieranie datków pieniężnych i rzeczowych. Ponadto 
wystąpił do mieszkańców z apelem o przyjęcie dzieci powodzian na wakacje. 
Obecnie zbieramy deklaracje od mieszkańców. W miesiącu lipcu chcemy przyjąć 40 
dzieci z zaprzyjaźnionej gminy Dębica. Mieszkańcy proszeni są o zapewnienie 
noclegów. Gmina zapewni zagospodarowanie czasu wolnego. Odnośnie remontu 
ulicy Zajęczej to poinformował, że sprawa przeciąga się z uwagi na prawidłowe 
wykonanie odwodnienia. Obecnie analizujemy odwodnienia tej drogi na zasadzie 
budowy studni chłonnych o znacznej pojemności. Odnośnie uskoku, jaki powstał przy 
remizie strażackiej poinformował, że jest po rozmowach z Dyrektorem ZDP i ma  
deklarację, że ten problem zostanie usunięty podczas planowanego remontu drogi 
Dębnica Kaszubska – Podwilczyn. Stan techniczny dróg powiatowych omawiany jest 
z Dyrektorem podczas każdego spotkania. Odnośnie poprawy dojazdu do GOK to 
jest świadomy, że usytuowanie wjazdu jest niebezpieczne. Należy tam zachowywać 
szczególna ostrożność. Podejmie kroki zmierzające do wycinki zakrzaczeń w celu 
poprawy widoczności. Odnośnie oczyszczenia chodnika, to poinformował, że  
w żadnej dokumentacji technicznej nie ma tam naniesionego chodnika. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z zapytaniem, gdzie na ulicy Zajęczej planowana 
jest budowa studzienek chłonnych 

 



 22

Wójt poinformował, że newralgicznym punktem będzie pętla autobusowa. 
Radny P. Pałubicki prosi o ustawienie kosza na odpady stałe na przystanku PKS. 
Mieszkańcy sami odnowili przystanek oraz wykonali ławeczki.  
Radny M. Szumski prosi by podjąć kroki w celu wykoszenia przez ZDP poboczy przy 
drogach im podlegających. 
Radna J. Lejczak zwraca się z prośba o wykoszenie trawy w miejscowości Krzywań 
oraz w imieniu mieszkańców tej miejscowości prosi o informację kiedy odbędzie się 
spotkanie inwestorów planowanego Zakładu Przetwórstwa Rybnego  
z mieszkańcami? Prosi także o wyrównanie rowu koło boiska. 
Wójt poinformował, że wykaszanie należy zgłaszać do ZGK, gdyż ten zakład 
świadczy te usługi przy stawce 30 gr. za 1m2. Odchodzi się od zakupu kosiarki dla 
każdej miejscowości, gdyż taki sprzęt winien być obsługiwany przez jedną osobę a 
nie przechodzić z rąk do rąk. Odnośnie spotkania inwestora z mieszkańcami to 
poinformował, że na pewno się odbędzie. Obecnie inwestor jest na etapie składania 
wniosku. Odnośnie rowu to sądził, że ten temat jest już załatwiony. Dopilnuje by jak 
najszybciej temat tego rowu został zakończony. 
Sekretarz Gminy poinformowała, ze jest to świeża sprawa. Inwestor dopiero złożył 
wniosek. Wydanie decyzji środowiskowej zajmie kilka miesięcy, i pozostają jeszcze 
pozwolenia na budowę. 
Przewodniczący obrad K. Olech zwrócił się z pytaniem kto odpowiada za wykaszanie 
poboczy przy drogach powiatowych? 
Radny B. Rębas prosi także by wykosić pobocza dróg powiatowych na całym terenie 
borzęcińskim. Jednocześnie zwrócił uwagę na złą jakość prac remontowych 
przeprowadzonych przez ZDP. Drogi,które niedawno były remontowane ponownie 
wymagają naprawy. Prosi o informację kiedy zostanie wykonane przyłącze wodne  
w Borzęcinku? 
Wójt poinformował, że prace uległy opóźnieniu. Od lipca nastąpi przyspieszenie, 
gdyż w ZGK zostanie zatrudniony drugi operator koparki i będą wykonywane prace 
na 2 zmiany. Obecnie w pierwszej kolejności musimy usuwać awarie. Postara się by 
ten temat był zakończony jeszcze w czerwcu. Będzie on także realizowany metodą 
przecisku. 
Radny B. Rębas prosi by wyrównać nawierzchnię drogi przy przedszkolu. 
Nawieziono tam gruz i nie wyrównano nawierzchni, co utrudnia poruszanie się 
samochodami.  
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem dotyczącym realizacji programu na 
remonty kościołów na terenie naszej gminy? 
Wójt poinformował, że obecnie podpisano porozumienie. Dokumentacja została 
dopięta i złożona u Marszałka Województwa. Porozumienia przekazano księżom.  
Temat nie stoi w miejscu. Obecnie poszukuje się kierownika projektu. Będzie 
ogłoszony konkurs. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że w okresie wakacyjnym odbędzie się konkurs na 
Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej. 
Grzegorz Grabowski – poinformował, że jest zaskoczony tym, że po raz trzeci 
podano już termin na składanie ofert  na termoizolację budynku gimnazjum, 
połączonej z wymianą stolarki okiennej i modernizacją instalacji wewnętrznej. 
Wójt Gminy poinformował, że to zadanie inwestycyjne dotyczy budynku starego 
gimnazjum. 
Grzegorz Grabowskj uważa, że przy planowanym ociepleniu budynku szkoły 
podstawowej w Motarzynie wskazane byłoby wykonać także wymianę pokrycia 
dachowego. Uważa, że należało by na tym obiekcie położyć dach dwuspadowy.  
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Uważa, że taki dach powinien także być na budynku przedszkola w Dębnicy 
Kaszubskiej. Jego zdaniem należy także zastanowić się nad ociepleniem tego 
budynku. Tak jak część radnych ubolewa, ze nie udało się w tej kadencji rozbudować 
budynku szkoły podstawowej w Dębnicy kaszubskiej. Uważa, że radni powinni 
przeanalizować możliwość modyfikacji tego obiektu. Odnośnie gruntów za zakładem 
państwa Bystrzyckich, to te grunty do oczyszczalni ścieków stanowią mienie 
komunalne naszej gminy. Przed podjęciem jakichkolwiek kroków należy w pierwszej 
kolejności uporządkować sprawy własnościowe. Uważa także, że obchody XX lecia 
powstania samorządów były bardzo skromne. Podziękował również samorządowcom 
za podejmowane inicjatywy na rzecz tegorocznych powodzian. Tragedia, która 
dotknęła jest dużo większa niż poprzednio. 
Przewodniczący obrad Krzysztof Olech poinformował radnych, że do biura rady 
wpłynęło pismo Pani Marii Jutrzenka- Trzebiatowskiej zam. Puck w sprawie przejęcia 
do zasobu gminy drogi. Zapoznał z treścią pisma (załącznik Nr 23 do protokołu). 
Sekretarz Gminy udzieliła w tej sprawie wyjaśnień. 
Przewodniczący obrad K. Olech poinformował, że poszczególne komisje rady 
analizowały to pismo na swoich posiedzeniach i w związku z powyższym prosi  
o przegłosowanie, kto jest za odrzuceniem oferty Pani Marii Jutrzenka-
Trzebiatowskiej.      
W wyniku głosowania oferta została odrzucona jednogłośnie ( 8 za). 
     
Ad 10 

Krzysztof Olech Przewodniczący obrad o godzinie 1545 dokonał zamknięcia 
obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                          Zastępca Przewodniczącego                                                 
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                      /-/Krzysztof Olech                                   
                      
 

 


